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WO-RA.0012.4.5.2022 

 

Protokół nr 46/22 posiedzenia 

Komisji Samorządowo-Organizacyjnej, Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego 

z dnia 25 kwietnia 2022 r.  

 

Ad 1) 

Posiedzenie Komisji Samorządowo-Organizacyjnej, Spraw Społecznych 

i Porządku Publicznego otworzyła Przewodnicząca Mirosława Bigaj. 

 

Ad 2) 

Obecni: 

 Przewodnicząca  Mirosława Bigaj, 

 Wiceprzewodniczący Antoni Kuś, 

 Członkowie   Alfred Siama, 

Dominik Jankowiak, 

Piotr Kogut, 

Mikołaj Rogala.  

Nieobecny był radny Sebastian Czwojda. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 

do protokołu.  

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli: 

 Starosta Robert Marcinkowski, 

 Etatowy Członek Zarządu Szymon Jakubowski, 

 Sekretarz Justyna Dębska, 

 Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych Marek Smektała, 

 Dyrektor SPZOZ w Gostyniu Zbigniew Hupało, 

 Główny specjalista ds. współpracy z organizacjami pozarządowymi 

w Biurze Promocji i Rozwoju Powiatu Natalia Bezwierzchna, 

 Inspektor Ochrony Danych Agnieszka Radajewska. 

 

Ad 3) 

Ustalenie porządku obrad.  

Przewodnicząca Komisji Mirosława Bigaj przedstawiła porządek obrad. 

Uwag nie zgłoszono. 

Porządek obrad Nr 46/22 Komisji Samorządowo-Organizacyjnej, Spraw 

Społecznych i Porządku Publicznego: 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Ustalenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołów: 

a) Nr 43/22 z dnia 17 marca 2022 r., 

b) Nr 44/22 z dnia 28 marca 2022 r. 
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5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie 

zmiany Uchwały nr XXXVII/283/22 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 

31 marca 2022 r. w sprawie zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków, położonym na terenie powiatu 

gostyńskiego.  

6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie 

ustanowienia reprezentanta Powiatu Gostyńskiego w Stowarzyszeniu 

"Wielkopolski Ośrodek Kształcenia i Studiów Samorządowych".  

7. Zaopiniowanie Sprawozdania z realizacji Programu współpracy Powiatu 

Gostyńskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których 

mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego 

i o wolontariacie w roku 2021. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie 

zmiany statutu Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej 

w Gostyniu.  

9. Wolne głosy i wnioski. 

10. Zakończenie. 

 

Ad 4 a) 

Protokół Nr 43/22 z dnia 17 marca 2021 r. został przyjęty w wyniku 

głosowania: 6 głosów „za”, podczas nieobecności 1 radnego. 

 

Ad 4 b) 

Protokół Nr 44/22 z dnia 28 marca 2022 r. został przyjęty w wyniku 

głosowania: 6 głosów „za”, podczas nieobecności 1 radnych. 

 

Ad 5) 

Projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmiany Uchwały 

nr XXXVII/283/22 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 31 marca 2022 r. 

w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 

położonym na terenie powiatu gostyńskiego przedstawił Naczelnik Wydziału 

Oświaty i Spraw Społecznych Marek Smektała. 

Radny Antoni Kuś zapytał, czy to już będzie ostateczna wersja uchwały, 

ponieważ parafie już potrzebują środki finansowe i chcą składać wnioski 

o dotacje.  

Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych Marek Smektała 

odpowiedział, że zdaje sobie sprawę, że procedowanie trwa długo. Nie jest to 

jednak spowodowane pracą Wydziału, a przez doprecyzowanie uchwały przez 

Regionalną Izbę Obrachunkową. Proces rozpatrywania wniosku w sprawie 

udzielenia dotacji wygląda tak, że analiza formalna Wydziału trafia pod obrady 

Zarządu, który podejmuje decyzje, co do spełnienia wymogów formalnych 
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i zaproponuje Radzie Powiatu podział środków, które są w budżecie na ten rok, 

następnie rada podejmuje stosowną uchwałę i może zostać podpisana umowa. 

Dodał, że kolejna sesja powinna całkowicie zakończyć sprawę.   

 

Projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmiany 

Uchwały nr XXXVII/283/22 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 

31 marca 2022 r. w sprawie zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków, położonym na terenie powiatu 

gostyńskiego Komisja zaopiniowała pozytywnie w wyniku głosowania: 

6 głosów „za”, podczas nieobecności 1 radnego. 

 

Ad 6) 

Projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie ustanowienia 

reprezentanta Powiatu Gostyńskiego w Stowarzyszeniu "Wielkopolski Ośrodek 

Kształcenia i Studiów Samorządowych" przedstawiła Sekretarz Powiatu Justyna 

Dębska. 

W dyskusji głosu nie zabrano. 

 

Projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie ustanowienia 

reprezentanta Powiatu Gostyńskiego w Stowarzyszeniu "Wielkopolski 

Ośrodek Kształcenia i Studiów Samorządowych" Komisja zaopiniowała 

pozytywnie w wyniku głosowania: 6 głosów „za”, podczas 

nieobecności 1 radnego. 

 

Ad 7) 

Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Powiatu Gostyńskiego 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 

ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w roku 2021 

przedstawiła Główny specjalista ds. współpracy z organizacjami 

pozarządowymi w Biurze Promocji i Rozwoju Powiatu Natalia Bezwierzchna. 

Przewodnicząca Mirosława Bigaj zapytała o to, kto jest inicjatorem nowo 

powstałego Stowarzyszenia „Grabonóg Razem”. 

Główny specjalista ds. współpracy z organizacjami pozarządowymi 

w Biurze Promocji i Rozwoju Powiatu Natalia Bezwierzchna 

odpowiedziała, że Rafał Nowak z Piasków jest organizatorem i założycielem 

tego stowarzyszenia. 

Przewodnicząca Mirosława Bigaj zapytała o Stowarzyszenie Inicjatyw 

Społecznych „Wsparcie, Informacja, Rozwój”. Czy można uzyskać więcej 

informacji na temat tego stowarzyszenia, które między innymi wspiera punkty 

nieodpłatnej pomocy prawnej. 

Natalia Bezwierzchna odpowiedziała, że tym tematem zajmuje się inna 

osoba, dlatego nie ma wszystkich informacji na temat pomocy prawnej. 
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Zaproponowała zaproszenie osoby odpowiedzialnej za tą kwestię, która będzie 

mogła odpowiedzieć na pytania Komisji. 

Przewodnicząca Mirosława Bigaj wyraziła zgodę. Zadała pytanie w sprawie 

BOIK-u Piaski. Zauważyła, że dotacje na ten ośrodek rosną z roku na rok 

i zapytała, na jakiej podstawie prognozowany jest ten wzrost środków. 

Natalia Bezwierzchna wyjaśniła, że w głównej mierze chodzi o wzrost cen 

żywności i innych opłat, który Zarząd Powiatu wziął pod uwagę w prognozie.   

Przewodnicząca Mirosława Bigaj dopytała, czy BOIK wziął pod swój dach 

uchodźców z Ukrainy i czy otrzymał stosownie dofinansowanie. 

Natalia Bezwierzchna odpowiedziała, że tak, zostały tam zakwaterowane 

kobiety z Ukrainy z dziećmi. W sumie jest tam 10 osób, na które ośrodek 

otrzyma stosowne dofinansowanie. 

Przewodnicząca Mirosława Bigaj zwróciła uwagę na to, że łączna suma 

środków zrealizowanych w ramach Małego Grantu wyniosła 453 000 zł 

i zapytała, czy w ubiegłym roku były dużo większe te zrealizowane środki. 

Natalia Bezwierzchna odpowiedziała, że kwota była porównywalna. Różnica 

jest niewielka i wynosi dosłownie kilka tysięcy złotych. 

Przewodnicząca Mirosława Bigaj zapytała, czy w tym roku nadal będzie 

można składać oferty w ramach Małego Grantu, czy będzie powrót do 

poprzedniej formy sprzed pandemii. 

Natalia Bezwierzchna powiedziała, że zostały ogłoszone dwa konkursy ofert 

na kwotę, jaka jest w budżecie na ten cel. W przypadku, kiedy zostaną 

niezrealizowane środki w budżecie, to będą ogłoszone kolejne konkursy. 

Przewodnicząca Mirosława Bigaj poprosiła o przedstawienie informacji na 

temat Stowarzyszenia Inicjatyw Społecznych „Wsparcie, Informacja, Rozwój”. 

Inspektor Ochrony Danych Agnieszka Radajewska wyjaśniła, że 

Stowarzyszenia Inicjatyw Społecznych „Wsparcie, Informacja, Rozwój” ma 

siedzibę w Górze. Zgodnie ze swoimi celami statutowymi udziela nieodpłatnej 

pomocy prawnej, realizuje to zadanie nieprzerwanie od 2017 roku i jest 

uprawnione do realizacji takich zadań przez Wojewodę. Realizuje u nas dwa 

zadania, a jest to poradnictwo obywatelskie oraz bezpłatna pomoc prawna. 

Przewodnicząca Mirosława Bigaj zapytała, czy ma informację na temat 

efektywności działania tych punktów. Ile osób lub ilu porad udzielono. 

Inspektor Ochrony Danych Agnieszka Radajewska odpowiedziała, że tak, 

są prowadzone takie statystyki. Są one przekazywane co kwartał do Wojewody 

Wielkopolskiego i kształtują się w okolicach 60 porad miesięcznie. Dodała, że 

adwokaci i radcowie prawni przeszli też odpowiednie szkolenie, które 

przygotowało ich do współpracy z uchodźcami z Ukrainy.  

Radny Piotr Kogut zapytał, czy to jest jedyne stowarzyszenie, które złożyło 

ofertę w zakresie nieodpłatnej pomocy prawnej.  

Inspektor Ochrony Danych Agnieszka Radajewska odpowiedziała, że na 

rok 2021 było złożonych więcej ofert w ramach otwartego konkursu ofert, 

które przeszły ocenę formalną, jednak nie uzyskały odpowiedniej punktacji. 
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Jedno stowarzyszenie udziela porad prawnych i obywatelskich, jest to 

organizacja pozarządowa, która wygrała konkurs ofert.  

 

Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Powiatu Gostyńskiego 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa 

w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego 

i o wolontariacie w roku 2021 Komisja zaopiniowała pozytywnie 

w wyniku głosowania: 6 głosów „za”, podczas nieobecności 1 radnego. 

 

Ad 8) 

Projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmiany statutu 

Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Gostyniu przedstawił 

Dyrektor SPZOZ w Gostyniu Zbigniew Hupało. 

Starosta Robert Marcinkowski poruszył kwestię spraw bieżących szpitala. 

Powiedział, że po audycie przeprowadzonym w ubiegłym roku w SPZOZ 

w Gostyniu zostało wystosowane 14 zaleceń. Do tej pory zostały zrealizowane 

wszystkie oprócz jednego, czyli zmian w statucie, które teraz radni mają do 

zaopiniowania. Zmiany te zapewnią przejrzystość w strukturze szpitala 

i pozwolą uniknąć problemów, jakie były rok temu przy udzielaniu 

pełnomocnictw przez ówczesną Dyrektor SPZOZ w Gostyniu. Poruszył temat 

dofinansowania na sprzęt do szeroko rozumianej diagnostyki wartości około 

4 300 000 zł oraz temat funkcjonowania oddziału ginekologiczno-położniczego 

w SPZOZ w Gostyniu. 

Przewodnicząca Mirosława Bigaj zapytała o oddział ginekologiczno-

położniczy. Czy działalność komercyjna przyniesie szpitalowi dochód i pomoże 

wypracować dodatni bilans finansowy.  

Dyrektor SPZOZ w Gostyniu Zbigniew Hupało odpowiedział, że w tym 

temacie jest optymistą i liczy, że wpływy będą. Na dzień dzisiejszy jednak 

trudno mówić o dużych wpływach ze świadczeń komercyjnych i diagnostyki, 

ponieważ żyjemy w średnio zamożnym społeczeństwie, a ludzi nie stać na to, 

żeby przeznaczać duże kwoty na świadczenia komercyjne. Przedstawił plany na 

remont laboratorium.   

Przewodnicząca Mirosława Bigaj zapytała, czy „porodówka” wraca, a jeśli 

tak, to od kiedy. 

Dyrektor SPZOZ w Gostyniu Zbigniew Hupało odpowiedział, że plan jest 

taki, aby w maju 2022 roku porodówka już działała normalnie, czyli tak, jak 

przed pandemią.  

Przewodnicząca Mirosława Bigaj zapytała, na jakim etapie jest sprawa 

sporu z pielęgniarkami, czy są prowadzone negocjacje i czy coś się już 

wyjaśniło. 

Dyrektor SPZOZ w Gostyniu Zbigniew Hupało odpowiedział, że rozmowy 

są prowadzone cyklicznie. Ostatnio odbyło się spotkanie z Przewodniczącą 

Związku Zawodowych Pielęgniarek i Położnych oraz ich Radcą Prawnym, na 
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którym padła propozycja ze strony szpitala, aby poczekać na pierwszy wyrok 

sądowy. Jeżeli wyrok sądowy będzie korzystny dla pielęgniarki, to przejdziemy 

do rozmów ze wszystkimi pielęgniarkami, aby już nie musiały czekać na wyrok 

sądowy i będziemy im oferować ugody oraz rozłożenie płatności na raty. Jeżeli 

wyrok sądu będzie korzystny dla szpitala, odstąpimy od ewentualnych roszczeń 

i udział szpitala w kosztach sądowych.  

Radny Damian Walczak potwierdził kwestię laboratorium, które szpital 

udostępnia komercyjnie również w soboty i niedziele, kiedy nie działają inne 

punkty. Powiedział, że przestrzeń poczekalni dla pacjenta faktycznie wymaga 

inwestycji i reorganizacji. Zapytał, czy udało się już pozyskać lekarzy do trzech 

nowych poradni, które mają działać w szpitalu i jaki będzie bilans ich 

funkcjonowania. Kolejne pytanie odnośnie kontynuacji funkcjonowania oddziału 

położniczo-ginekologicznego, czy jego szacunkowy ujemny bilans w skali roku 

będzie wynosił około 2 milionów złotych.  

Dyrektor SPZOZ w Gostyniu Zbigniew Hupało odpowiedział, że bilans 

nowych poradni w szacunkowym modelu zakłada 20% zysku z ich 

funkcjonowania. Być może pierwszy rok nie będzie aż taki korzystny, ponieważ 

musimy zakupić sprzęt, narzędzia chirurgiczne i tak dalej. Odnośnie oddziału 

ginekologiczno-położniczego potwierdził, że może to być ujemny bilans 

w kwocie około 2 milionów złotych.  

Radny Marcin Krawiec zadał pytanie dotyczące wyroku sądu w sprawie sporu 

z pielęgniarkami. Czy w momencie wyroku sądu niekorzystnego dla szpitala, 

będzie się on odwoływał od wyroku. 

Dyrektor SPZOZ w Gostyniu Zbigniew Hupało odpowiedział, że opinia 

radcy prawnego jest taka, że nie będzie już szansy odwołania do sądu drugiej 

instancji. Szpital nie chce przeciągać sprawy dłużej niż potrzeba, aby nie 

zwiększać ewentualnych odsetek, ponieważ jest to kilkanaście spraw. 

Rozwiązanie zaproponuje sąd, ale kwestia jednoczesnej wypłaty całej kwoty 

dla wszystkich nie wchodzi w grę. Szpital, biorąc pod uwagę pierwszy wyrok 

zasiądzie do rozmów z wszystkimi, aby ustalić szczegóły ugody nie czekając na 

zakończenie ostatniej sprawy.  

Radny Marcin Krawiec zapytał, czy w przypadku wyroku korzystnego dla 

szpitala też jest chęć podjęcia rozmów i ugody. 

Dyrektor SPZOZ w Gostyniu Zbigniew Hupało wyjaśnił, że w tej chwili 

szpital prosi o nieskładanie kolejnych wniosków, ewentualnie współudział przy 

pokryciu kosztów sądowych. Dodał, że jeżeli szpital wygra, to nie leży w jego 

interesie podpisywanie jakichkolwiek umów.  

Radna Izabela Dereszewicz zapytała o potrzebę zatrudnienia nowych 

lekarzy ginekologów. 

Dyrektor SPZOZ w Gostyniu Zbigniew Hupało odpowiedział, że 

pozyskaliśmy już dwóch nowych lekarzy ginekologów, którzy podpisali już 

umowy ze szpitalem. Ilość pielęgniarek i położnych jest wystarczająca. 
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Radny Antoni Kuś zapytał o kaplicę, czy podlega ona pod parafię i kto 

pokrywa koszty jej funkcjonowania. 

Dyrektor SPZOZ w Gostyniu Zbigniew Hupało odpowiedział, że to szpital 

pokrywa koszty funkcjonowania kaplicy przy szpitalu. Podstawowym 

obowiązkiem szpitala jest zapewnienie opieki duszpasterskiej, więc te koszty 

ponosi SPZOZ. 

Starosta Robert Marcinkowski dodał, że kaplica nie jest własnością ani 

szpitala, ani parafii, a jest własnością powiatu, która została udostępniona 

szpitalowi w całości. 

Przewodnicząca Mirosława Bigaj zapytała, czy zmiana działu marketingu na 

stanowisko do spraw zamówień publicznych wynika z oszczędności budżetu. 

Dyrektor SPZOZ w Gostyniu Zbigniew Hupało odpowiedział, że po 

rozmowach na ten temat i biorąc pod uwagę to, że te zadania faktycznie od 

kilku miesięcy wykonuje jedna osoba i nie planuje się rozwinięcia tego 

wydziału, w statucie został odzwierciedlony stan faktyczny.  

Przewodnicząca Mirosława Bigaj zadała pytanie o dokładny termin otwarcia 

oddziału ginekologiczno-położniczego. 

Dyrektor SPZOZ w Gostyniu Zbigniew Hupało powiedział, że ze względów 

technicznych dobrze by było, żeby był to 2 maja 2022 roku. Jeżeli nie nastąpi 

nic nieoczekiwanego będzie to ten termin. 

Radny Dominik Jankowiak opuścił salę posiedzeń. 

Projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmiany statutu 

Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Gostyniu 

Komisja zaopiniowała pozytywnie w wyniku głosowania: 5 głosów 

„za”, podczas nieobecności 2 radnych. 

 

Ad 9) 

Wolne głosy i wnioski. 

 

Ad 10) 

Przewodnicząca Mirosława Bigaj podziękowała zebranym za przybycie, po czym 

zamknęła 46. posiedzenie Komisji. 

 

 

Przewodnicząca Komisji 

Samorządowo-Organizacyjnej, 

Spraw Społecznych 

i Porządku Publicznego 

 

/-/ Mirosława Bigaj 

 

 

Protokołowała: Izabela Andrzejewska 


